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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
W grudniu 2009 r. pielêgniarki œrodowiskowe zwróci³y siê do mnie z proœb¹ o interwencjê. S¹ one za-

niepokojone swoj¹ sytuacj¹ zawodow¹, a wi¹¿e siê to ze zmian¹ przepisów.
Zmiany wprowadzone zarz¹dzeniem nr 105 oraz innymi zarz¹dzeniami prezesa Narodowego Fundu-

szu Zdrowia spowoduj¹, ¿e w roku 2010 wygasn¹ kontrakty zawierane przez NFZ z tak zwanymi pielêg-
niarkami œrodowiskowymi i nie zostan¹ odnowione. Zadania pielêgniarek œrodowiskowych maj¹
przej¹æ pielêgniarki opieki d³ugoterminowej; pacjenci, którzy uzyskaj¹ powy¿ej 40 punktów w skali Bar-
thel, zostan¹ objêci opiek¹ pielêgniarek podstawowej opieki zdrowotnej. W przeciwieñstwie do pielêg-
niarek opieki d³ugoterminowej pielêgniarki œrodowiskowe maj¹ szeroki wachlarz us³ug. W ich zakres
wchodz¹ œwiadczenia dotycz¹ce promocji zdrowia i profilaktyki, œwiadczenia diagnostyczne, pielêgna-
cyjne, lecznicze oraz usprawniaj¹ce. Zachodzi wiêc obawa, ¿e konsekwencj¹ tych zmian mo¿e byæ zna-
czne ograniczenie dostêpu do czêœci us³ug pacjentów pozostaj¹cych w domu. Wed³ug wielu pacjentów
i ich rodzin, jak te¿ i pracowników domów pomocy spo³ecznej, system opieki prowadzony przez tak zwa-
ne pielêgniarki œrodowiskowe sprawdzi³ siê doskonale.

Istotn¹ kwesti¹ jest tutaj równie¿ pozostawienie ogromnej liczby pielêgniarek bez pracy. Nie znam tej
liczby w skali kraju, ale z informacji pozyskanych od pielêgniarek wynika, ¿e jest to oko³o szeœciuset
osób w jednym tylko regionie.

Na proœbê zainteresowanych pielêgniarek zwracam siê do Pani Minister z nastêpuj¹cymi zapytania-
mi. Czym by³o podyktowane wprowadzenie takich zmian ustawowych? Czy przekazuj¹c zadania, wziêto
pod uwagê ró¿nice kwalifikacyjne i zadaniowe pomiêdzy pielêgniarkami œrodowiskowymi i pielêgniar-
kami podstawowej opieki zdrowotnej? To mo¿e mieæ istotny wp³yw na jakoœæ œwiadczonych us³ug. Czy
wprowadzone rozwi¹zania nie doprowadz¹ do wzrostu bezrobocia wœród pielêgniarek? A je¿eli tak, to
jak ministerstwo zamierza przeciwdzia³aæ takiemu zjawisku?

Z powa¿aniem
Roman Ludwiczuk




